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Za prvi del me-
gaenciklopedije
posebne vrste si je
treba vzeti čas. Jas-
no postaja, zakaj
je bil pok »neod-
visne« godbe na
britanskih tleh –
punk, pub rock,
novi val – tista raz-
poka v zgodovini,
ko popularna god-

ba kritično pogleda nase. Pancierov
podroben arhivski in kolekcionarski
popis na 1200 straneh vsega, kar je na
3000 singlicah izšlo v treh letih, resno
izziva glasbene zgodovine tega ob-
dobja. Ne bo jih več mogoče pisati
brez zbirateljev, sicer se bodo kritiki in
zgodovinarji znašli v težavah. Od-
padejo pisarije, ki za temelj vzamejo
lestvice, prodajanost plošč in iz njih
potegnejo napačne sklepe. Želja po
posnetem komadu nikoli prej ni do-
živela takšne materializacije. Objekt je
bila singlica. Knjiga obsesivnega zbi-
ratelja kaže, da je s pametno držo
posedovanje lahko tudi obvladovanje.
Take so redke.
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Slovenskemu bral-
cu se skozi devet-
najst zgodb pred-
stavlja šestnajst li-
tovskih pisateljev
treh generacij. Kot
njihovo skupno
značilnost lahko
vsaj pogojno izpo-
stavimo izrazito do-
delane realistične
opise narave, ki jim

praviloma sledijo fantastični, dostikrat
pravljični motivi človekove duševnosti in
njegovega odnosa do sočloveka. Med
pomembnejše elemente pisanja sodi
družbenopolitična tematika. Tragiko-
mični osti pa se ne izmaknejo niti mi-
tološko-biblični motivi. Literarni junaki
so povečini boemi, egocentriki, samo-
svoji pacienti v norosti vsakdana. Zgod-
be iz Litve predstavljajo dobrodošlo os-
vežitev na domačem literarnem prizo-
r išču.
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Prvenec Daniela
Sáncheza Arévala
je v veliki meri ti-
pična španska us-
pešnica, kakršnih
smo vajeni v za-
dnjih letih. Topel
in prisrčen film, z
nekaj zelo zabav-
nimi stranskimi li-
ki in z neutrudljivo

simpatično zgodbico, ki jih povezuje.
A Temnomodraskorajčrna ni, resnici
na ljubo, nič več kot to. Nevsakdanji
ljubezenski trikotnik med bratoma in
zapornico, ki si želi zanositi, da bi jo
premestili na prijazni materinski od-
delek, se žal razplete preveč neboleče,
medtem ko je zgodba fanta, ki prek
razkrivanja homoseksualnosti svojega
očeta razkrije tudi svoja spolna na-
gnjenja, kar posrečena, a žal nekoliko
na silo pripeta k filmu.
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Ena najbolj izsto-
pajočih make-
donskih rockov-
skih zasedb s kon-
ca 80. let je av-
tohtono zmlela
s t a ro s l ova n s k o
kulturo, make-

donsko folkloro, pravoslavno duhov-
nost, bizantinsko tradicijo z mrač-
nim zvokom Joy Division, Bauhaus
in The Doors. Po povratnem albumu
Terrible Beauty Is Born (2004), na
katerem je dokaj neuspešno sim-
patizirala z modernimi tokovi, se je
na zadnjem albumu notranje očis-
tila. Z reminiscenco najboljšega iz
dosedanjega opusa je naredila krog
in se vrnila k izvirni glasbeni po-
d u h ov l j e n o s t i .
,�����
�
� .�����/���

&����
-�;��4�4%
��	
<�����=�	

13�/�3���
 – Medvoška skupina Metal -
steel je prvo ploščo izdala pred petimi
leti, člani pa so bili takrat v povprečju
stari šele 14 let. Do danes so s številnimi
koncerti – med drugim tudi kot pred-
skupina Helloween – dodobra utrdili
svoje mesto na slovenski metal sceni.
Sedmega decembra so izdali že tretjo
ploščo z naslovom Bad In Bed, ki jo bodo
danes, 22. decembra, predstavili v Lju-
bljani na koncertu v Mediaparku. O pre-
teklosti in prihodnosti skupine smo go-
vorili s kitaristom Rokom Tomšičem in
basistom Matejem Sušnikom.
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: Smo starejši, imamo več izkušenj,
izbrali smo drugačen način snemanja in
bili pri vsem tem bolj samozavestni.
��
	
: Skladbe so tehnično bolj dodelane.
Besedila so tematsko drugačna, bolj
odrasla in precej življenjska.
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: Običajno smo ob izidu plošče v
javnost prišli z udarno skladbo, tokrat pa
smo poskusili z balado. Želeli smo videti,
kakšen bo odziv medijev, in za zdaj mis-
lim, da se je obrestovalo.
��
	
: Za medije smo z zmago na popevki
tedna postali bolj prepoznavni in za-
nimivi. Mogoče bodo vrteli tudi nas-
lednji singel, čeprav bo skladba udarna.
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: Če imaš popevko tedna, pripraviš
ljudi, da poslušajo skladbo v celoti. V
Sloveniji si lahko vesel, da te sploh vrtijo,
še posebno, če si metal bend.
��
	
: Na popevki tedna smo sploh prvi
slovenski metal bend, ki je zmagal.
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: Videospota ne bomo snemali, ker je
finančno to veliko breme. Če hočeš v
Sloveniji narediti dober videospot, mo-
raš vanj vložiti veliko denarja. Poleg tega
te tudi nikjer ne vrtijo, še v posebnih
oddajah te zavrtijo le enkrat.
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: Raje bomo denar vložili v priho-
dnjo ploščo.
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: Zvok je zaradi tega boljši. To je bil
za nas izziv, na trak ni tako enostavno
snemati kot na računalnik. Ne pusti ble-
firanja, zato moraš čim boljše posneti
inštrument. Vse skupaj se sliši bolj na-
ravno, vse temelji na surovih čustvih.
Med poslušalci in našo glasbo ni toliko
digitalnih preprek.
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��
	
: Nekaj izvodov plošče smo jim že
poslali. Poleg tega se dogovarjamo še z
nemško založbo.
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: To so založbe, ki se ne ukvarjajo s
svetovno znanimi bedni, ampak iščejo
neznane, vendar dobre skupine.
��
	
: Upamo, da bomo imeli kakšen kon-
cert v tujini.
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: Vsak koncert je zgodba zase, še
posebno po drugi plošči. Ko imaš pod
seboj 500 metalcev in v njihovih že-
lodcih vsaj 500 litrov piva, postane vse
skupaj normalno. Dva od vrhuncev ka-
riere pa sta bila zagotovo koncerta z
WASP v Mariboru in s Helloween v Lju-
bljani.
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: Najbrž bomo koncertirali z Divljimi
jagodami po Balkanu. S skupino Pro-
spect imamo danes koncert v Media-
parku v Ljubljani – lepo vabljeni.
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: Velik ljubitelj rock'n'rolla sem za-
radi staršev. Želel pa sem si imeti sku-
pino, zato sem začel igrati kitaro. V Med-
vodah sem spoznal prijatelje in začeli
smo igrati. Najbolj so nam pomagale
družine z nakupom opreme in prijatelji,
ki so nas zmeraj spodbujali.
�
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: Še vedno nas na koncerte vozi oče
bobnarke. To so nepozabne vožnje.
��
	
: Korak do smrti, kot v lunaparku
(smeh).
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– Aktualna slovenska filmska
uspešnica Petelinji zajtrk Marka Na-
beršnika je presegla že 100.000 gle-
dalcev in tako po komedijah To so gadi
Jožeta Bevca in Kajmak in marmelada
Branka Djurića postaja tretji največji
hit v zgodovini slovenskega filma. Ne-
koč je pisatelj in filmski scenarist Mar-
jan Rožanc poskušal ugotoviti, ali se
slovenski film stroškovno lahko pokrije
na domačem trgu, in vsi izračuni so mu
dokazovali, da to ni mogoče, se pravi,
da je slovenski kinematografski trg pre-
majhen, da bi lahko pokril produk-
cijske stroške še tako nizkoproračun-
skega filma (ta ugotovitev je bila seveda
v prid Rožančevi tezi, da v Sloveniji ni
mogoča filmska industrija kot samo-
stojna dejavnost, ki se preživlja s tr-
ženjem svojih produktov, in da po-
sledično filmska produkcija lahko ob-
staja le kot subvencionirana).

Filmske uspešnice z več kot 100.000
gledalci so v slovenski kinematografiji
izjeme, nekaj več je tistih s pol manj
gledalci, povprečno pa ima slovenski
film v kinu okoli 10.000 gledalcev (in
podobno, kot so izjeme največji hiti, so
redki tudi največji flopi s tisoč ali še
manj gledalcev).

A če ostanemo pri aktualnem hitu v
kinu: ali ta že pokrije produkcijske
stroške ali vsaj producentu in glavnim

avtorjem filma prinese kakšen dobi-
ček?

Producent Petelinjega zajtrka je Ar-
smedia, njen direktor Franci Zajc pa je
izdelal naslednji izračun deležev finan-
cerjev in koproducentov: film je stal 1,3
milijona evrov (natančneje
1,327.724,41 evra), delež Filmskega
sklada (skupaj z ovrednotenimi uslu-
gami studia Viba film) je znašal 1,1
milijona evrov (1,142.175,27 evra), ko-
produkcija s TV Slovenija je prinesla
134.411 evrov in z Jadran filmom 22.000
evrov, producent nima svojega deleža,

pač pa je v dogovoru z občino Gornja
Radgona pridobil 29.138 evrov.

Film distribuirajo Ljubljanski kine-
matografi, v kinu ga prikazuje Kolosej,
po splošnih pogojih poslovanja Fil-
mskega sklada pa se dohodek od filma
deli tako, da prikazovalec (v tem pri-
meru Kolosej) zadrži 50 odstotkov od
prodane vstopnice, medtem ko s pre-
ostalim delom cene prodane vstopnice
distributer poravna svoje stroške in za-
drži svoj pogodbeno določen delež,
preostanek, ki pomeni čisti prihodek,
pa nakaže na producentov račun. A ves

ta prihodek ne ostane na njegovem
računu, saj mora producent plačati na-
domestila avtorjem filma (do višine 20
odstotkov čistega prihodka), ostanek
prihodka pa nakaže Filmskemu skla-
du. A tudi Filmski sklad se potem ne
obnaša ravno »skopuško«, saj mu splo-
šni pogoji poslovanja narekujejo, da »z
namenom spodbujanja večje gledano-
sti slovenskega filma« producentu na-
kaže določen delež svojega prihodka,
in sicer glede na doseženo število ki-
nematografskih gledalcev in glede na
vložena sredstva. Če film doseže več
kot 50.000 gledalcev, prejme producent
30 odstotkov skladovega prihodka od
filma. Priložena tabela prikazuje obra-
čun dohodka kinematografskega pri-
kazovanja Petelinjega zajtrka, ko si je
film ogledalo 36.520 gledalcev.

Koliko gledalcev pa bi bilo potrebnih
za pokritje stroškov realizacije filma? V
primeru Petelinjega zajtrka bi si po
izračunu Francija Zajca film moralo
ogledati nič manj kot 1,2 milijona gle-
dalcev. Če je 35.520 gledalcev povrnilo
financerju, Filmskemu skladu, in ko-
producentom tri odstotke vloženih
sredstev, bi torej za povrnitev vloženih
sredstev v višini 1,3 milijona evrov mo-
ralo kinovstopnice kupiti 1,2 milijona
gledalcev (vsak gledalec namreč po-
vrne financerjem in koproducentom
povprečno le en evro). Neprimerno
manj zapleteno pa je izračunavanje
dohodka od filma pri tistem, ki film
pr ikazuje.

PETELINJI ZAJTRK


